
Beste, 
 
 
Al voor decennia ’s lang heb ik me ingezet voor biotoop verbetering en behoudt van 
mooi natuur, dit niet alleen, dit doen we met meerdere jagers en betrokkenen. De 
jagers samen verenigd in de KNJV en NOJG is dit de grootste groep vrijwilligers van 
Nederland die zich inzetten voor de natuur. Zonder het zou de fauna al lang enorm 
verschraald zijn. 
 
Niet alleen als individuele jager maar ook als combinatie(s) zijn we jaarlijks vele 
dagen kwijt aan het verbeteren van de biotoop van allerhande zoogdieren en vogels.  
Door deze verbeteringen en de bestrijding van exoten en predatoren proberen we de 
fauna in ons jachtveld positief te bevorderen.  
 
Veel van ons zijn actief bezig met het plaatsten van broedkorven om zo de stand van 
de wilde eend te bevorderen.  
 
Ook bij de afhandeling van valwild wordt vaak een beroep gedaan op ons, we rukken 
hiervoor meermaals per maand uit om allerhande verkeerslachtoffers op te ruimen.  
Het kan dan gaan om reeën, vossen of bevers maar ook de kleine diersoorten laten 
we niet links liggen. 
De administratie van dit alles vraagt ook een boel tijd en energie van ons, acties om 
schade te voorkomen, valwild en daarnaast afschot.  
Alles wordt geregistreerd en bijgehouden, ook waarnemingen kunnen we sinds kort 
kwijt in FRS (Fauna Registratie Systeem) maar dit is iets wat we ook al jaren 
bijhouden. Gemiddeld zijn we bijna dagelijks in ons veld te vinden om in de gaten te 
houden wat er allemaal speelt en leeft, we kunnen zo vertellen wat er in de velden 
ophoudt. 
 
 
Even iets meer aandacht op de haas en het konijn. 
 
De haas komt in ons jachtgebied algemeen en talrijk voor in gras- en akkerland. Hij 
heeft een voorkeur voor kleinschalige landbouwgebieden met afwisselende 
gewassen. Hazen leven solitair en zijn sterk plaatsgebonden. Hun leefgebieden 
overlappen elkaar sterk, waardoor vooral bij het foerageren groepsvorming optreedt. 
De hoogte van de hazenstand kan van jaar tot jaar sterk verschillen, vooral onder 
invloed van het weer. Natte omstandigheden bevorderen het uitbreken van 
parasitaire infecties. De kleigronden daar zien we dat de stand min of meer stabiel is.  
 
Hazen kunnen schade veroorzaken op akkerlanden, vooral aan granen, suikerbieten, 
wortelen, pionrozen en peulvruchten. Deze schade zal binnen de perken blijven, 
omdat de haas in het jachtseizoen goed gereguleerd wordt. Schade van hazen in 
percelen met fruitbomen, boomkwekerijen en vollegrondsgroenten kan oplopen, 
maar is goed te voorkomen met een deugdelijk hazen werend raster. 
 
Het konijn komt algemeen en talrijk voor, vooral op zandgronden waar dekking is en 
korte grazige vegetaties. Konijnen bewonen het gehele jaar hetzelfde gebied. Het 
leefgebied strekt zich uit tot een straal van 50-150 meter rond de holen en 
verschillende leefgebieden kunnen elkaar overlappen. De konijnenstand wordt 



regelmatig geplaagd door virusziekten (myxomatose en viraal hemorragisch 
syndroom). Gedurende het jaar kunnen populaties konijnen erg fluctueren. 
Konijnen foerageren voornamelijk op graslanden maar eten ook granen/mais, 
suikerbieten en wortelen. Schade aan deze gewassen zal binnen de perken blijven. 
Schade van konijnen in percelen met fruitbomen, boomkwekerijen en 
vollegrondsgroenten kan oplopen, maar is goed te voorkomen met een deugdelijk 
konijnen werend raster. Tevens moeten we ernstig rekening houden met 
graafschade in dijken wanneer er te veel konijnen zijn, bij niet zorgvuldige bestrijding 
van konijnen ter preventie van schade zou dit een humanitair probleem kunnen 
worden.  
 
 
Een ding staat voorop: jagers willen niet alleen jagen, jagers willen blijven jagen!  
En dus zal een jager er veel aan willen doen om dit te bewerkstellingen, het jaarrond 
bejagen wij de predatoren zoals kraaien, vossen en ratten.  
Een jager probeert de biotoop zo aantrekkelijk mogelijk te maken met de beschikbare 
middelen en zal proberen om de grondgebruiker te vriend te houden met de hoop dat 
hij niet alles in één keer afmaait als de eerste snede eraf kan. 
 
Zoals gezegd is een jager vele uren per week bezig met verbeteren van zijn jachtveld 
om mogelijk 1 of 2 keer per jaar een mooie jachtdag te hebben en daarbij wat wild te 
bemachtigen. Door vele worden deze jachtdagen gezien als beloning voor al het 
werk wat het jaarrond gedaan is. Op het moment dat de jacht niet geopend zal 
worden zal bij vele de motivatie om deze inspanning te doen wegzakken met alle 
gevolgen van dien! 
 
Ik kan dan ook niet begrijpen waarom de jacht niet geopend zou worden op het 
konijn en het haas, in mijn ogen gaat het GOED met deze diersoorten. Het 
demotiveren van de jager(s) zou op de lange termijn in mijn ogen een negatief effect 
hebben op de stand van het konijn, de haas, de weidevogels en andere inheemse 
soorten van Nederland. 
 
De reden waarom ik kan aangeven dat het goed gaat met de diersoorten heeft te 
maken met buiten ons aanwezigheid in de velden dat we vandaag de dag ook een 
bevestiging hebben gekregen door het gebruik maken van warmtebeeldcamera’s dat 
er veel diersoorten zijn. Door deze nieuwe tool te gebruiken ontgaat er geen enkel 
diersoort meer.  
 
Met hartelijke groeten, 

Marco Witteveen 


